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Wat betekent het thema Leven  
voor een actuarieel professional?

Naam 
 
 
Functie 

■ Hoe sta je in het leven?  
 
 
 
 
 
■ Op welke manier  

beïnvloedt jouw werk als  
actuaris je persoonlijke  
leven? 

 
 
 
■ Denk je zelf langer te gaan  

leven? 
 
 
 
 
■ Wat voor impact hebben  

veranderende sterftetafels  
op jouw werk?

Dr. Angela van 
Heerwaarden AAG 
 
Actuarieel manager bij 
Arcturus BV en 
Opleidingsdirecteur 
AEMAS/APC aan de 
Universiteit van 
Amsterdam 

Mijn leven is een avontuur waarin toewijding, passie en 
naastenliefde leidend zijn. Veel doelen zijn inmiddels bereikt en 
enkele tegenslagen overwonnen, dat maakt me trots en dankbaar. 
Maar hoofdzakelijk ben ik  onrustig: op m’n 62e ziet de toekomst er 
doodsaai uit, ik moet op zoek naar nieuwe uitdagingen.  
 
Aard van het beestje: ik ben thuis altijd degene die planningen 
maakt, onze pensioenpotjes zijn in control, ik snap mijn aversie 
tegen gokken, ben dol op puzzels. De carrière: actuarieel werk levert 
een goed salaris voor je privéleven. Bijkomstigheid: ik ben best vaak 
verliefd geweest op collega’s, maar heel gelukkig getrouwd buiten 
het vak!  
 
Geen idee! Als ik me niet verveel, wil ik best oud worden. En anders 
ga ik een geheime club oprichten voor mensen die ‘klaar zijn’ en zich 
beschikbaar stellen als potentieel slachtoffer voor terroristische 
aanslagen. Dan heb je een nobele manier om je leven af te ronden. 
Nog even zoeken naar een manier om terroristen te interesseren… 
 
In het onderwijs blijven we natuurlijk bij, maar in mijn praktijkbaan 
ben ik hartstochtelijk schade-actuaris. Wel is mijn interesse de 
laatste jaren sterk vergroot: bijvoorbeeld het modelleren van de 
verdringingseffecten tussen sterfte-oorzaken vind ik echt interessant. 
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Anton Sie  
 
Reportingactuaris bij 
Nationale-Nederlanden 
en student EMAS 

Het leven heeft veel moois te bieden, zeker in een land als 
Nederland. Maar het leven is natuurlijk niet altijd koek en ei. Ook 
minder leuke gebeurtenissen voor je vorming als persoon. Verder leer 
ik graag. Als ik klaar ben met de EMAS, ga ik andere cursussen 
volgen, zoals een wijn- of talencursus. Ik geniet en leer ook van 
reizen, museum- en concertbezoek, vrienden, familie en mijn 
vriend. 
 
Als actuaris heb je een breed begrip van finance, waardoor je 
bepaalde actualiteiten beter in perspectief kunt plaatsen dan 
gemiddeld. En vanwege de EMAS-studie ben ik ook buiten het werk 
om bezig met actuariële vraagstukken. In een vorig ‘leven’ was ik 
werkzaam als harpist. Toen was mijn werk nóg meer verweven met 
mijn persoonlijke leven. Sterker nog, mijn muzikale achtergrond 
heeft dat nog steeds: muziek is immers volop aanwezig.  
 
Gezondheid is belangrijk voor mij: ik let op mijn eten en beweeg 
veel. Ik verwacht langer te leven dan gemiddeld, maar vind 
zingeving belangrijker dan de duur.  
 
Veranderende sterftetafels kunnen grote impact hebben op mijn 
werk als reporting actuaris: we analyseren welke gevolgen de 
wijzigingen heeft voor de voorziening en het vereiste kapitaal, en 
daarmee voor de financiële positie.  
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■ Denk je zelf langer te gaan  

leven? 
 
 
 
 
■ Wat voor impact hebben  

veranderende sterftetafels  
op jouw werk?

Drs. Mara van Willigen 
AAG 
 
Director bij  
PwC Nederland

Vooral in het hier en nu. Tuurlijk, je moet af en toe terugkijken 
(zodat je er wat van opsteekt), en vooruitkijken (plannen maken voor 
de toekomst). Maar ik heb altijd moeite gehad met het 
beantwoorden van de vraag ‘waar sta je over 5 jaar?’ Ik kijk met een 
mix van bewondering, verbazing en stiekem ook een klein beetje 
scepsis naar anderen die dat wel heel helder hebben. Ik heb het 
gewoon al heel druk met vragen als ‘wie kookt er vanavond’ in 
combinatie met de vraag ‘wie haalt de kinderen uit school’. 
 
De inzichten en vaardigheden die ik als actuaris toepas in de 
praktijk, komen ook zeker van pas in de privésferen. In een jong 
gezin met twee lieve maar ook eigenwijze dochters van 5 en 9 jaar 
oud, komt ‘communiceren met impact’, ‘stijlflexibiliteit’ en ‘effectief 
onderhandelen’ goed van pas hoor. ‘Werken als actuaris’ en 
‘persoonlijke leven’ zie ik ook niet als gescheiden gebieden. Ik 
bedoel, werk is voor mij ook heel persoonlijk en het zit allemaal in 
één en hetzelfde leven. 
 
Langer dan gemiddeld? Jazeker, al kan ik mij maar lastig ‘oud’ 
voorstellen. Iedereen wil oud worden, maar niemand wil het zijn. 
Misschien dat het daarom ook lastig is voor mij om mezelf ‘oud’ voor 
te stellen. (Al ben ik dat natuurlijk allang, in de ogen van 
sommigen.)  
 
Ik moet nog wel even doorwerken voordat ik met pensioen kan! Maar 
gelukkig heb ik een leuke baan, realiseer ik me dan weer. In mijn 
baan spelen de veranderende sterftetafels uiteraard ook een rol. 
Totdat de wereld werd geconfronteerd met de pandemie, dacht ik 
eigenlijk dat we alleen maar sterfteverbetering zouden waarnemen. 
Maar wie weet wat er nog in de toekomst komt. Als actuaris zijn 
blijven dergelijke rampscenario's heel erg interessant. Echter, gezond 
en (liefst) lang blijven leven heeft toch wel mijn voorkeur.   
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Jonathan Bergh MSc 
 
Consultant bij  
EY Actuarissen

Ik sta positief in het leven en probeer elke dag te genieten van de 
leuke dingen die op mijn pad komen.  
 
Als actuaris ben ik van nature analytisch en denk ik graag in 
structuren. Dit komt voort uit mijn werk, waar ik vaak risico's en 
kansen moet inschatten. Die aanpak zie je ook terug in mijn 
persoonlijke leven; ik neem mijn beslissingen meestal na zorgvuldig 
nadenken en op basis van feiten, zowel privé als in mijn werk. Mijn 
werk heeft me ook bewuster gemaakt van risico’s en de 
langetermijngevolgen van keuzes. Dit merk ik bijvoorbeeld bij het 
nemen van financiële beslissingen. 
 
Of ik zelf langer zal leven? Dat blijft een interessante vraag.  Ik houd 
enorm van sporten, probeer gezond te eten en sta relaxt in het leven 
maar er zijn ook altijd factoren die buiten mijn controle liggen. Niet 
alles is voorspelbaar in het leven, hoe goed je het ook analyseert. 
 
Veranderende sterftetafels hebben een grote invloed op mijn werk. 
Ze zorgen ervoor dat ik regelmatig mijn berekeningen moet 
aanpassen, bijvoorbeeld voor pensioenregelingen of 
verzekeringspremies. Dit houdt mijn werk dynamisch, omdat ik 
steeds op de hoogte moet blijven van nieuwe ontwikkelingen in 
demografie en gezondheidszorg. 




